
 
Protokół  Nr  V/11 

 
z V sesji Rady Gminy Mieścisko w dniu 29 marca 2011 r. od god.12.00 do 16.45  
 w sali sesyjnej Urzędu Gminy Mieścisko. 
 
 
Adn. 1 
 

V sesję Rady Gminy Mieścisko otworzyła Przewodnicząca Rady Gminy – 
P.Elżbieta Kapczyńska. 
Na wstępie powitała radnych Rady Gminy Mieścisko, Wójta Gminy – P.Andrzeja 
Banaszyńskiego i pracowników administracji samorządowej, radnego powiatowego – 
P.Tadeusza Synorackiego, kierowników jednostek organizacyjnych gminy, so łtysów 
wsi oraz wszystkich gosci i uczestników dzisiejszej sesji. 
(Listy obecności zaproszonych gości i sołtysów wsi stanowią załączniki Nr 1 i 2 do 
protokołu) 
 
Adn. 2 
 

Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła, że na 15 radnych Rady Gminy, na V 
sesji obecnych jest 15, co stanowi quorum, wobec czego Rada jest prawomocna do 
prowadzenia obrad i podejmowania uchwa ł. 
(Lista obecności radnych Rady Gminy stanowi załącznik Nr 3 do protokołu). 
 
Adn. 3 
 
Przewodnicząca Rady Gminy odczytała porządek obrad V sesji Rady Gminy, jaki 
radni i goście otrzymali z zaproszeniem na sesję. Jednocześnie poinformowała o 
wprowadzeniu do niego o wprowadzeniu następujących zmian: 
- o wykreśleniu z porządku obrad punkt Nr 11 – Informacja o stanie mienia 
komunalnego gminy Mieścisko. Informacja ta zostanie przedstawiona w 
dotychczasowym  punkcie 12, a po zmianie 11 porządku obrad wraz ze 
sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy i sprawozdaniem finansowym za 2010 
rok. Jednocześnie odczytała brzmienie punktu 12,a aktualnie po zmianie 11. 
Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie: kto jest za wykreśleniem z porządku 
obrad punktu 11 – Informacja o stanie mienia komunalnego. 
Radni w głosowaniu jednogłośnie wycofali z porządku obrad w/w punkt. 
Z kolei poddała pod głosowanie: kto jest za przyjęciem punktu 12 
(dotychczasowego), aktualnie 11  w treści: „Przedstawienie sprawozdania z 
wykonania budżetu Gminy za rok 2010 oraz sprawozdania finansowego wraz z 
informacją o stanie mienia komunalnego” ? 
Radni w głosowaniu jednogłośnie przy 15 głosach „za” przyjęli punkt 12, aktualnie 
punkt 11 w treści wcześniej przedstawionej. 
- wykreślenie w punkcie 12a porządku sesji, który brzmi: Przedstawienie opinii 
Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu z wykonania budżetu gminy i 
sprawozdaniu finansowym za rok 2010- wyrazów „ i sprawozdaniu finansowym”, 
Jednocześnie poddała pod głosowanie w/w zmianę. Radni w głosowaniu 
jednogłośnie przy 15 głosach „za” opowiedzieli się za wykreśleniem z punktu 12a 
w/w wyrazów. 
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- zmianę w porządku sesji tytułu projektu uchwały Nr 12.8 w sprawie  zmiany uchwały 
Nr XIII/104/2000 Rady Gminy w Mieścisku z dnia 14 kwietnia 2000 r. w sprawie 
zbycia lokali mieszkalnych w Mieścisku na tytuł: 
 w sprawie wyrażenia zgody na zbycie 11 lokali mieszkalnych w budynku 
mieszkalnym Nr 27, w Mieścisku przy ul. Wągrowieckiej oraz ustanowienia 
służebności gruntowej. 
Jednocześnie Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie w/w zmianę. 
Radni w głosowaniu jednogłośnie przy 15 głosach „za opowiedzieli się za zmianą 
tytułu uchwały. 
Przewodnicząca Rady zapytała czy są jeszcze inne zmiany do porządku obrad V 
sesji? 
- Wójt Gminy – wnioskował o wykreślenie z porządku obrad projektu uchwały Nr 13.3 
porządku obrad w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego gminy Mieścisko, gdyż ta uchwała nie została 
jeszcze doprecyzowana. 
Przewodnicząca poddała pod głosowanie wniosek Wójta o wykreślenie w/w projektu 
uchwały. 
Radni w głosowaniu jednogłośnie przy 15 głosach „za” o wykreśleniu z porządku 
obrad projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego. 
Porządek obrad V sesji Rady Gminy po zmianach przedstawia się następująco: 
 

1. Otwarcie sesji. 
2. Stwierdzenie quorum. 
3. Przedstawienie porządku obrad V sesji Rady Gminy – możliwość 

wprowadzenia zmian. 
4. Przyjęcie protokołu obrad z poprzedniej sesji. 
5. Interpelacje i zapytania radnych. 
6. Zapytania sołtysów. 
7. Informacja z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
8. Sprawozdanie ze współpracy Gminy Mieścisko z organizacjami 

pozarządowymi oraz z podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 
publicznego w 2010 roku. 

9. Informacja z działalności Przewodniczącej Rady Gminy w okresie    
      międzysesyjnym. 
10.Informacja z pracy stałych komisji Rady Gminy w okresie międzysesyjnym. 
11. Przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy za rok 2010 oraz  
      sprawozdania finansowego wraz z informacją o stanie mienia komunalnego: 
 
     a) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu  
         o  sprawozdaniu z wykonania budżetu  Gminy za rok 2010, 
 b) przedłożenie przez Komisję Rewizyjną Rady Gminy opinii o wykonaniu  
        budżetu Gminy za rok 2010 i wniosku w sprawie udzielenia absolutorium  
        Wójtowi Gminy, 
 c) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu  
        o wniosku Komisji Rewizyjnej, 
 d) rozpatrzenie przez Radę sprawozdania z wykonania budżetu Gminy za rok  
        2010, 
     e) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania z wykonania  
         budżetu Gminy i sprawozdania finansowego za  2010 rok,  
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     f) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy absolutorium, 
 
12. Podjęcie uchwał: 
 
 
      12.3. w sprawie zaciągnięcia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony  
       Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu w 2011 r.,  
 
      12.4. w sprawie zmian w budżecie Gminy na 2011 rok, 
 
 
      12.5. w sprawie zmiany uchwa ły Nr III/14/10 Rady Gminy Mieścisko z dnia 29  
      grudnia 2010 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej  
      Gminy Mieścisko na lata 2011-2010, 
 
       
   12.6. w sprawie wyrażenia zgody na nabycie w formie darowizny na cele  
       publiczne nieruchomości gruntowych położonych na terenie Gminy  
      Mieścisko, stanowiących własność Powiatu Wągrowieckiego, zajętych pod  
      drogi, 
 
      12.7. w sprawie wyrażenia zgody na zbycie 11 lokali mieszkalnych w  
      budynku mieszkalnym nr 27 w Mieścisku przy ul. Wągrowieckiej oraz  
      ustanowienia służebności gruntowej. 
 
      12.8. w sprawie zmiany uchwa ły Nr IV/23/11 Rady Gminy Mieścisko z dnia  
      28 lutego 2011 r. w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie w trybie  
      bezprzetargowym na okres powyżej trzech lat nieruchomości stanowiących  
      własność Gminy Mieścisko, 
       
          

13. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.  
14. Wolne głosy i wnioski. 
15. Zakończenie. 
 
 

Adn. 4 
 
Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że protokół z ostatniej sesji Rady 
Gminy był do wglądu w biurze Rady Gminy. Nikt do niego nie wniós ł zastrzeżeń, w 
związku z powyższym zaproponowała jego przyjęcie bez odczytywania. 
Radni w glosowaniu jednogłośnie przy 15 głosach „za” przyjęli protokół z ostatniej 
sesji bez odczytywania. 
 
 
Adn. 5 – interpelacje i zapytania radnych 
 
- radny Górski –zapytał czy coś wiadomo nowego odnośnie gazyfikacji. Jeżeli ta 
decyzja nie miałaby dojść w tym roku do skutku to radny przypomniał prośbę o 

 



 4 

założenie lampy na Osiedlu Michałowskim z tyłu w pobliżu tego miejsca i 
wcześniejsze założenie tej lampy; 
- radny Wojtyszyn- od stycznia br. Nie ma stomatologa. Mieszkańcy 
dopytują się kiedy będzie czynny gabinet stomatologiczny dla mieszkańców naszej 
gminy ? 
- radny Kuryłowicz – „czy do postawienia wiatraków na terenie gminy jest potrzebny 
plan zagospodarowania przestrzennego, bo jeżeli tak to czy będziemy uchwalać ? 
Doszły do mnie informacje, że  paru rolników podpisało umowy i mają problemy bo 
podpisali bez konsultacji z prawnikiem.  Jest zagrożenie, że mogą czasem dokładać 
do tej umowy.Czy coś wiadomo więcej na temat budowy wiatraków”? 
- radny Rodzewicz: 
1) w sprawie drogi wojewódzkiej przez Mieścisko – „proszę zobaczyć jakie są 
spękania, dziury zaczynają się robić. Jaki był okres gwarancji ?Jeśli przyszła zima 
będzie jak tegoroczna to będzie problem żeby iść chodnikiem bo będą wylatywać 
kamienie spod kół i będą dziury. Jeśli nie będzie zrobionej w tym roku konserwacji to 
w przyszłym roku będzie stan fatalny”; 
2) problem dróg gminnych- „drogi te sypią się, szczególnie tam gdzie nie było 
odprowadzenia wody, było podmarzanie”; 
3) „przy figurze stojącej obok Kościoła w Mieścisku rozmaz jest popękany i 
odpaduje”; 
4) sprawa śmieci – „jak P.Wójt zamierza wspólnie ze swoimi służbami spowodować 
żeby wszyscy mieszkańcy podpisali umowy na pojemniki do wywozu śmieci? W tym 
temacie jest tragicznie: przyczepy gruzu w lesie, proszę przejść się obrzeżami 
Mieściska, proszę zobaczyć jak wygląda rów W-4 i leżące powiązane reklamówki ze 
śmieciami „; 
5) „jeśli chodzi o rów W-4, to były oberwania, w dalszym ciągu postępują i za chwilę 
będzie problem dojechania do P.Sulowskiej i mojej dzia łki. Po prostu coraz to 
bardziej woda zabiera, nie mówiąc o dalszej części”; 
6) sprawa stomatologa – „Panie Wójcie P. stomatolog wysłała do gminy pismo. 
Sytuacja była tego typu, że za wodę byli obciążeni w części. Był wspólny licznik na 
Dom Kultury, Przedszkole i Ośrodek Zdrowia. Po awarii, która była w Domu Kultury 
to po ¼ części było podzielone do rozliczenia. Pani stomatolog wys łała pismo we 
wrześniu i powiedziała, że do dzisiaj nie otrzymała odpowiedzi”; 
- radny Hoffmann – zapytał kiedy zostanie usunięta awaria oświetlenia przy 
przystanku w Popowie Kościelnym ? 
- radny Szudrowicz – „czy jest możliwość w parku w Popowie Kościelnym 
zabezpieczenia dojścia do stawu ? Czy ogrodzenie płotem, czy żywopłotem. Młode mamy 
martwią się o swoje dzieci”; 
- radny Serafiński – „czy będzie możliwość nawiezienia kruszywa na drogę 
Nieświastowice-Kolonia-Jaroszewo bo monitują mieszkańcy, że stan tej drogi jest 
krytyczny”; 
- radny Klinger – prosił o interwencję P.Wójta u Prezesa Wokaneksu – chodzi o 
ul.Strzelecką. Tam była 5 miesięcy temu awaria rury i to miejsce po awarii jest nadal 
niezabezpieczone (oberwana taśma)”; 
- radna Kapczynska: 
1) „jeśli chodzi o ulicę Sw.Wojciecha i dojazd do nowowybudowanego domu 
P.Kosickiego, który ma zamiar się tam wprowadzić. Czy byłaby możliwość 
nawiezienia gruzu ponieważ trudno jest tam dojechać, są podtopienia”; 
2) dotyczy Osiedla Michałowskiego – „mieszkańcy domów nowowybudowanych przy 
rowie skarżą się, że kiedy pada deszcz to woda nie sp ływa do rowu. Kiedyś była tam 
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przeprowadzona równiarka i wysokość tej ziemi została zdjęta , co spowodowało, że 
powstała warga przy rowie i woda przez to stoi i nie wp ływa do rowu”; 
3) radna ponowiła prośbę o interwencję w sprawie mrugających lamp. Lampy 
zapalają się i gasną, co denerwuje niektórych mieszkańców nie mających w oknach 
żaluzji; 
- radny Rodzewicz – w nawiązaniu do tego co powiedziała P. Przewodnicząca w 
sprawie ul.Św.Wojciecha, czy Osiedla – tam niektórzy mieszkańcy ratują się wożąc 
gruz żeby dojechać do budowy; 
- radny Serafiński – zapytał czy na małym parkingu koło Przedszkola (koło brzozy) 
jest możliwość nawiezienia kruszywa bo jest tam skarpa i nie można wjechać 
samochodem; 
- radny Graczyk – skierował pytanie do radnego powiatowego – „czy będzie 
możliwość w tym roku zabezpieczenia zjazdu z Go łaszewa – prawa strona i 
zabezpieczenia przepustu przez drogę ?” 
 
 
Adn. 6 – zapytania sołtysów: 
 
- P.Starosta – sołtys wsi Popowo Kościelne – „gdyby był kosz z Energetyki w 
Mieścisku czy przy tej okazji nie możnaby założyć lampy miedzy P.Jeziorkiem a 
P.Bartschem w Popowie Kościelnym ?Zakup lampy jest przewidziany w ramach 
środków z funduszu sołeckiego”; 
- P.Nawrocki – „droga z Budziejewka przez Nieświastowice bardzo rozeszła się. 
Spółka naprawiała drogę do lasu, a w lesie jest koniec drogi. Tam nie ma żadnego 
przejazdu”; 
- P.Witucki – sołtys wsi Sarbia: 
1)  „powrócił do naprawy oświetlenia w Sarbii. Oświetlenie całą zimę nie świeciło i 
nadal nie świeci”; 
2) na drodze powiatowej do Rożkowa były łatane dziury, Myślę, że te pozostałe drogi 
powiatowe zwłaszcza te gdzie dziury miały być remontowane w ubiegłym roku będą 
zrobione”; 
3) podziękował za naprawienie przystanku między Podlesiem Kościelnym a Zbietką. 
Woda zeszła w ciągu 3 dni. Na dzień dzisiejszy nie ma problemu z wodą. Przy tej 
okazji jak jest ten przepust zrobiony to na tę drogę przydałaby się równiarka i ekipa 
do odkrzaczenia rowu. „Narazie jest niemożliwe przejechanie samochodem”; 
- P.Widziński – sołtys wsi Mieścisko: 
1) ponowił swoja prośbę w sprawie parkujących samochodów na ul.Kościelnej. 
”Znowu w sobotę wyjeżdżaliśmy z sąsiadem i pół godziny namęczyliśmy się bo nie 
mogliśmy wyjechać. 
Stało 10 samochodów. W zakładzie fryzjerskim były zamknięte drzwi. Ja 
wyjeżdżałem ładowaczem, sąsiad rozrzutnikiem.”; 
2) problem parkujących samochodów na ul.H.Sawickiej przy byłej salce 
katechetycznej. Samochody stoją po jednej i drugiej stronie zaparkowane cały dzień i 
też nie można przejechać ciężkim sprzętem. Kiedy coś się stanie, to my będziemy 
odpowiadać bo jesteśmy na drodze”. Sołtys prosił o interwencję; 
3) zgłosił wniosek zgłoszony na poprzedniej sesji przez P.Wojtyszyna w sprawie 
lampy na Rudzie Koźlance koło P.Magdy, który skarży się, że ma ciemno; 
Odpowiedzi na pytania sołtysów udzielił Wójt Gminy. 
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Adn. 7 
 
 Wójt gminy przedstawił informację ze swojej pracy w okresie międzysesyjnym. 
(Informacja stanowi załącznik Nr 4 do protokołu). 
 
Adn. 8 
 
 Sprawozdanie ze współpracy Gminy Mieścisko z organizacjami 
pozarządowymi oraz z podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego w 
2010 r. przedstawi ła z wykorzystaniem prezentacji multimedialnej Sekretarz Gminy – 
P.Alicja Kędracka. 
(Sprawozdanie stanowi załącznik Nr 5 do protokołu). 
Do przedstawionego sprawozdania krótkie wyjaśnienie złożył Prezes Stowarzyszenia 
Pomocy Uczniom im. Jana Pawła II  jednego z beneficjentów dotacji, która w pe łni 
przez Stowarzyszenie nie została w 2010 roku wykorzystana. 
 
Adn. 9 
 
 Przewodnicząca Rady Gminy złożyła informację z działalności 
Przewodniczącej Rady w okresie międzysesyjnym, która obejmowała: 
- 1.03.br – udział w uroczystości 50-lecia Koła Gospodyń Wiejskich w Kłodzinie 
- 6.03. br – na zaproszenie Koła Emerytów i Rencistów z spotkaniu z okazji Dnia 
Kobiet 
- 7-8.03.11 – wspólnie z Wójtem udział w obchodach Dnia Kobiet we wszystkich 
świetlicach na terenie gminy. W tym miejscu podziękowała w imieniu wszystkich pań 
jak również podziękowała wszystkim  sołtysom; 
- 9.03.br – udział w posiedzeniu Komisji Rewizyjnej Rady Gminy; 
- 14.03.br – udział w spotkaniu z nowowybranymi sołtysami; 
- 15.03.br – przewodniczenie wspólnemu posiedzeniu Komisji Rady; 
- 18.03.br – udział w spotkaniu z jubilatami z okazji 50-lecia pożycia małżeńskiego; 
- 22.03.br – udział w szkoleniu w Poznaniu na temat „Procedura podejmowania 
uchwał”; 
- udział - w spotkaniu z okazji Światowego Dnia Osób Niepełnosprawnych; 
- 26.03.br – udział w „Sportowym podsumowaniu roku” po łączonego z otwarciem 
wyremontowanej sali gimnastycznej w Szkole Podstawowej w Mieścisku; 
 
 
Adn. 10 
 
 Przewodniczący stałych komisji Rady Gminy złożyli sprawozdania z pracy w 
okresie międzysesyjnym. 
 
 
 
 
Adn. 11 – Przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy za rok  2010 
oraz sprawozdania finansowego wraz z informacją o stanie mienia komunalnego. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy udzieliła głosu Skarbnik Gminy – P.Teresie 
Samarzewskiej. 
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Skarbnik Gminy nawiązując do zmiany ustawy o finansach publicznych 
poinformowała o zmianach wynikających z procedury udzielania absolutorium. Po raz 
pierwszy przedkładane jest Radzie sprawozdanie finansowe (bilans) za rok 2010 
oraz informacja o stanie mienia komunalnego gminy wed ług staniu na dzień 31 
grudnia 2010 r. Oprócz podejmowania uchwa ły w sprawie absolutorium nowością 
jest podejmowanie również uchwały o zatwierdzeniu sprawozdania z wykonania 
budżetu Gminy oraz sprawozdania finansowego. Termin podjęcia przez Radę w/w 
uchwał  określony w ustawie o finansach publicznych up ływa 30 czerwca br. 
Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy za 2010 rok zostało szczegółowo 
przedstawione na wspólnym posiedzeniu Komisji w dniu 15 marca 2011 r., zosta ło 
omówione sprawozdanie finansowe (bilans) oraz przedstawiona informacja o stanie 
mienia komunalnego. 
Skarbnik Gminy  omówiła na sesji  pokrótce dochody i wydatki dotyczące wykonania 
budżetu Gminy za rok 2010 z jednoczesnym porównaniem ich do realizacji w latach 
2008-2009 z  wykorzystaniem prezentacji multimedialnej. Ponadto omówiła wskaźniki 
zadłużenia gminy za rok 2010  w odniesieniu do lat 2008-2009. 
Za pomocą prezentacji multimedialnej kolejno zosta ły przedstawione i omówione: 
-  plan i wykonanie dochodów ogó łem gminy w 2010 r.  
- wykonane dochody w latach 2008-2009 i dynamika wzrostu, 
- wskaźniki realizacji dochodów ogółem w latach 2008-2010, 
- struktura wykonania dochodów ogółem w latach 2008-2010, 
- plan i wykonanie dochodów ogó łem w latach 2008-2010, 
- struktura wykonania dochodów w latach 2008-2010 z podziałem na źródła 
dochodów: własne, dotacje celowe, subwencja ogólna, 
- dynamika wykonania dochodów gminy w latach 2008-2010, 
- dynamika wzrostu subwencji ogólnej w latach 2008-2010, 
- dynamika wzrostu dochodów własnych, 
- dynamika wzrostu dotacji celowych w stosunku do roku 2009 i do roku 2008,  
Z kolei omówiła z wykorzystaniem prezentacji  realizację wydatków: 
- plan i wykonanie wydatków ogółem w 2010 r., 
- wydatki budżetu gminy w porównaniu do roku 2009 i 2008,  
- strukturę wykonania wydatków gminy z podziałem na wydatki bieżące i majątkowe 
w latach 2008- 2010 w mln zł, 
- wydatki gminy według działów klasyfikacji budżetowej w mln zł i ich udział 
procentowy w wydatkach ogólnych w latach 2008-2010. 
Na zakończenie Skarbnik Gminy omówiła za pomocą prezentacji multimedialnej 
zadłużenie gminy Mieścisko w latach 2008-2010, w tym: 
- wskaźniki zadłużenia Gminy jeśli chodzi o łączną kwotę spłat rat kredytów  
i pożyczek, wykupu emisji komunalnych wraz z odsetkami w latach 2008-2010; 
- wskaźniki łącznej kwoty długu publicznego w latach 2008-2010. 
Z kolei Wójt Gminy przedstawił najważniejsze dokonania inwestycyjne i remontowe 
gminy w roku 2010. Co się tyczy przedstawienia informacji o stanie mienia 
komunalnego wyjaśnił, że ta informacja została szczegółowo omówiona na wspólnym 
posiedzeniu Komisji. Ponadto każdy z radnych mógł zapoznać się z informacją w 
biurze Rady. Jest to bardzo obszerny materiał i każdy skrót nie byłby 
odzwierciedleniem rzeczywistego stanu. Wobec powyższego Wójt odstąpił od jego 
przedstawiania na sesji. 
W dalszej kolejności Skarbnik Gminy omówiła sprawozdanie finansowe (bilans)  
z wykonania budżetu Gminy Mieścisko w rozbiciu na aktywa i pasywa na dzień 31 
grudnia 2010 r.  
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Omawiając AKTYWA poinformowała min. o stanie środków zgromadzonych na 
rachunku głównym konta budżetu w wysokości:  417.997,35 zł, następnie o kwocie 
należności i roszczeń w wysokości  50.322,38 zł, jakie gmina powinna otrzymać na 
dzień 31 grudnia 2010 r. od Urzędów Skarbowych. 
Omawiając PASYWA poinformowała o zobowiązaniach gminy w wysokości  
9.303.539,64 zł, w tym zobowiązania długoterminowe  9.259.107,82 zł. 
Skarbnik Gminy następnie przedstawiła opinię składu orzekającego Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Poznaniu o wykonaniu budżetu Gminy za rok 2010. 
(Opinia RIO stanowi załącznik Nr 6 do protokołu). 
Działając zgodnie z procedurą Z-ca Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej – 
P.Aleksandra Martyńska przedstawiła opinię o wykonaniu budżetu Gminy za rok 
2010 (Opinia stanowi załącznik Nr 7 do protokołu). a Przewodniczący Komisji – 
P.Marian Witucki odczytał wniosek w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi 
Gminy. (Wniosek stanowi załącznik Nr 8 do protokołu). 
Z kolei Przewodnicząca Rady Gminy – P.Elżbieta Kapczyńska odczytała opinię 
Regionalnej Izby Obrachunkowej o wniosku Komisji Rewizyjnej.  
(Opinia RIO stanowi załącznik Nr 9 do protokołu). 
W oparciu o przedłożone materiały, dokładną analizę sprawozdań na wspólnym 
posiedzeniu Komisji w dniu 15 marca 2011 r. i wyrażone opinie Komisji Rewizyjnej  
i Regionalnej Izby Obrachunkowej Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję, która 
wiąże się z rozpatrzeniem przez Radę sprawozdania z wykonania budżetu Gminy za 
2010 rok. 
W dyskusji głos zabrali: 
- radny Rodzewicz: 
1) jeśli chodzi o zadłużenie gminy prosił o podanie procentowego  oprócz 
kapitałowego  wskaźnika  zadłużenia gminy łącznie z obsługą długu na koniec 2010r. 
2) procentowe zadłużenie jeśli chodzi o zobowiązania wymagalne i niewymagalne na 
koniec roku; 
- radna Kapczyńska: 
1) „z przedstawionych informacji wynika, że niezrealizowane dochody to kwota ponad 
2 mln zł. Jeśli te dochody byłyby zrealizowane jaki byłby wskaźnik zadłużenia ? 
2) „czy uregulowane zostały wszystkie zobowiązania z 2010 r.?” 
- radny Wojtyszyn – zwrócił uwagę, że właściwym byłoby gdyby dynamika dochodów 
i wydatków była liczona latami: 2009 do 2008 i 2010 do 2009. Jeśli rozpatruje się 
dynamikę latami: 2010 do 2008 i 2010 do 2009 to dynamika 2010 do 2009 zawsze 
będzie mniejsza”; 
Na zapytanie P. Przewodniczącej w kwestii uregulowania zobowiązań z 2010 r. 
odpowiedzi udzieliła Skarbnik Gminy  informując, że: „zobowiązania z tytułu dostaw 
towarów i usług, zarówno zobowiązania z tytułu ZUS-u jak i zobowiązania z tytułu 
podatku dochodowego – te wszystkie zobowiązania i wszystkie pochodne od 
wynagrodzeń zostały już uregulowane. 
Zobowiązania z tytułu dostaw towarów i usług –ostatnia pozycja na rzecz naszej 
spółki „WOKANEKS” została uregulowana w miesiącu marcu. Narazie zobowiązań z 
roku ubiegłego nie mamy, jednak zobowiązania te występują, ale nie dotyczą roku 
ubiegłego. Z roku ubiegłego wszystkie zobowiązania zostały zapłacone”; 
Z kolei na pytanie P. Przewodniczącej w kwestii niezrealizowanych dochodów 
odpowiedzi udzielił Wójt Gminy.  „Jeśli dochody do końca roku byłyby zrealizowane w 
100%, to wynosiłyby  18.873.666 zł. Wskaźnik łącznej kwoty długu wynosiłby  
47,83%, a wskaźnik planowanej łącznej kwoty spłaty zobowiązań do dochodów 
ogółem -  8,3%.Co tyczy się nie zrealizowanych dochodów z mienia to wiele rzeczy 
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nie da się przewidzieć. Dla przykładu wczorajszy przetarg, III z kolei na sprzedaż w 
Kłodzinie też jest negatywny, podobnie jest z dochodami ze sprzedaży działek 
budowlanych. Należy się cieszyć, że w Popowie działki kupowane są od gminy, a nie 
od osób prywatnych. Myślę, że niedługo dojdzie do sprzedaży jeśli Rada podejmie 
uchwałę na sprzedaż działek w Rudzie Koźlance”; 
- Przewodnicząca Rady – „kontynuując wcześniejsze pytanie to brak dochodów 
majątkowych może być przyczyną zachwiania się naszych planów inwestycyjnych”; 
- Wójt – „to nie z tytułu naszych zmniejszonych dochodów, ale na skutek 
Rozporządzenia Ministra Finansów z dnia 23 grudnia 2010 r., które „bije w głowę 
samorządy”. W swojej wypowiedzi Wójt nawiązał do naliczania nowego wskaźnika 
zadłużenia w oparciu o nową ustawę o finansach publicznych. 
Z kolei na pytanie radnego Rodzewicza w sprawie wskaźników zadłużenia gminy 
odpowiedzi udzieliła Skarbnik Gminy Łączna kwota długu publicznego wynosi 
ogółem  9.259.115,60 zł. Zobowiązania w porównaniu z końcem 2009 r. zwiększyły 
się o kwotę  1.685.768,60 zł i pochodzą z tytułu: 
 
- papiery wartościowe    5.390.000 zł 
- kredyty i pożyczki    3.869.107,82 zł 
      - w tym długoterminowe     3.869.107,82 z ł 
- zobowiązania wymagalne                                  7,78 zł 
 
Wskaźnik zadłużenia gminy na dzień 31 grudnia 2010 r. bez odsetek wynosi  
54,51%.Wskaźnik ten zwiększył się w porównaniu z rokiem ubieg łym o 6,51%. 
„Gdyby liczyć wskaźnik długu dla naszych potrzeb: przyjmując łączne zobowiązania 
ogółem wszystkich jednostek organizacyjnych gminy to te zobowiązania wynoszą  
11.092.428,82 zł. Dodając do tego wszystkie kredyty, pożyczki, obligacje komunalne, 
zobowiązania to ten wskaźnik w porównaniu do dochodów ogó łem wynosi  
66,99%.Tutaj bierzemy pod uwagę wszystkie zobowiązania, a mianowicie w tych 
zobowiązaniach są koszty roku 2010: naliczone dodatkowe wynagrodzenie roczne, 
które również jest w bilansie, mamy naliczony ZUS od wynagrodzeń wypłaconych w 
miesiącu grudniu 2010 r., jest naliczony podatek dochodowy, który jest p łatny w 
styczniu, a dotyczy roku 2010.Gdyby przyjąć, że na dzień 31 grudnia 2010 r. mamy 
rozliczyć się z wszystkimi podmiotami łącznie z pracownikami to potrzebna byłaby 
faktycznie kwota  11.092.428,82 zł. Jeśli chodzi o odsetki, prowizje jakie zapłaciliśmy 
w roku ubiegłym to jest to kwota rzędu 392.797,54 zł. Łączne zadłużenie gminy wraz 
z obsługą wynosi  9.651.913,14 zł”; 
- radny Górski – „opinie, które wysłuchaliśmy zarówno Regionalnej Izby 
Obrachunkowe a zwłaszcza szczegółowa analiza Komisji Rewizyjnej są opiniami 
pozytywnymi i mówią same za siebie. Wydaje mi się, że można powiedzieć, że na 
korzyść wykonania tego budżetu przemawia również to, że w warunkach jakie 
mieliśmy w tym roku, trudniejszych niż w latach poprzednich min. niewykonania 
sprzedaży mienia to mimo wszystko udało się wiele rzeczy zrealizować, np. 
rozbudowa oczyszczalni ścieków w Mieścisku, oddanie do użytku budynku 
Gimnazjum. Udało się to zrealizować w warunkach mniejszych dochodów i wydaje mi 
się, że to jest pozytywne opiniując wykonanie budżetu”; 
- radny Hoffmann – „w tym wykonaniu budżetu można zauważyć spadek dochodów 
własnych i wiemy dokładnie, że to jest uzależnione od rynku. Jeśli coś chcemy 
sprzedać, choć to będzie jak najbardziej atrakcyjne to musi się znaleźć na to kupiec i 
do tego trzeba mieć trochę szczęścia. W sprawozdaniu z wykonania budżetu zostało 
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to szczegółowo przedstawione. Mimo spadku tych dochodów to P.Wójt i jego służby 
bardzo dobrze sobie z tym poradzi ły i ja będę głosował za absolutorium”; 
- radny Rodzewicz: 
1) „zmiany, które następują w sposobie rozliczania zadłużenia powodują, że gminy 
mogą znaleźć się w faktycznych kłopotach, chociaż nie mają na to wpływu”; 
2) „następna sprawa, na którą chciałem zwrócić uwagę: jeżeli odwrócimy 
niezrealizowane dochody z majątku gminy, a w ogóle realizację dochodów 
wykonanych, czyli związanych z podatkami to trzeba stwierdzić, że w zasadzie 
dochody z wpływów podatkowych są to wielkości wzrostu inflacji. Czyli tutaj nie ma 
dodatkowych obciążeń na społeczeństwie mimo, że są duże obciążenia. Czyli nie ma 
generalnego zbyt dużego wzrostu jeśli chodzi o podatki. Trzeba doliczyć do tego, że 
nie są wykonane dochody z majątku gminy. Dochody oscylują w granicach inflacji”; 
2) „jeśli chodzi o wykonanie finansowe a rzeczowe – tutaj miałbym jedną uwagę. W 
dniu 29 września 2010 r. na sesji P.Wójt przedstawi ł, po cięciach jakie były, co 
będzie wykonane w zakresie remontu dróg: Podlesie Kościelne, Nieświastowice,  
ul. Baczyńskiego i dojazd do oczyszczalni. Jeśli chodzi o rzeczowe wykonanie ulicy 
Baczyńskiego w to miejsce zostało zrobione coś innego. Różnica jest w wykonaniu 
rzeczowym, a finansowym. Wykonanie finansowe to jedno, a rzeczowe to drugie”;  
- radna Kapczyńska „na pewno nas wszystkich niepokoi wskaźnik zadłużenia. Lepiej 
byłoby gdyby on był niższy. Tłumaczę sobie to tym, że za tym jednak stoi szereg 
inwestycji z których mieszkańcy gminy już korzystają. Z naszej współpracy wynika, 
że Wójt i jego służby są na tyle odpowiedzialne, że nieustannie są wyliczenia żeby 
tego wskaźnika nie przekroczyć. Trzeba zastanowić się: kto jest lepszy: czy my, 
którzy idziemy do przodu, my jako radni głosujący za uchwałami, czy te osoby które 
są powściągliwe i stoją w miejscu. To poddaję pod wspólną rozwagę. Uważam, że te 
osiągnięcia cieszą wszystkich mieszkańców, na pewno to jest  robione z takim 
wyczuciem żeby ten koszt jednostkowy na 1 mieszkańca nie był zbyt wysoki”; 
- radny Witucki – „Komisja Rewizyjna miała możliwość wypowiedzenia się w swojej 
opinii. Jednak chciałbym odnieść się do innych wskaźników. Wskaźnik wydatków 
majątkowych stanowi 17%, natomiast wskaźnik wydatków bieżących jest 
83%.Jesteśmy zadowoleni, że mamy Gimnazjum, oczyszczalnię i jeszcze inne 
rzeczy, ale to pociąga za sobą w następnych latach koszty utrzymania. 
.W konsekwencji wskaźnik majątkowy spada”; 
- Skarbnik Gminy – jeszcze raz odniosła się do kwoty długu publicznego gminy 
Mieścisko. Kwota długu wynosi  9.259.115,60 zł powiększona o odsetki  339.797,54 
zł, co daje wielkość długu publicznego wraz z odsetkami zapłaconymi w danym roku 
w kwocie  9.659.913,14 zł. W porównaniu do zrealizowanych dochodów w kwocie  
16.558.686,49 zł daje to wskaźnik  58,29%. 
Jeśli chodzi o spłatę rat kredytów, pożyczek i obligacji komunalnych to w 2010 r. 
gmina wydatkowała 1.173.635 zł oraz na spłatę odsetek i zapłatę prowizji od 
zaciągniętej pożyczki i obligacji komunalnych 392.797,54 zł t.j razem  1.566.432,54 
zł. Wskaźnik łącznej kwoty przypadających do spłaty rat kredytów, pożyczek i 
obligacji komunalnych wraz z odsetkami wyniós ł w 2010 r.  9,46%. 
W związku z wyczerpaniem zapytań Przewodnicząca Rady  podsumowując 
stwierdziła, że był to do rozpatrzenia ogromny materiał. W tym miejscu podziękowała 
Wójtowi, Skarbnik Gminy, Sekretarz Gminy,  Inspektor ds. obs ługi organów gminy za 
przygotowanie tych materiałów. Widać, że z roku na rok sposób przygotowania 
materiałów jest coraz lepszy, coraz bardziej czytelny, pozwalający się również 
zapoznać w skrótowym wymiarze sołtysom i zaproszonym gościom”. 
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W związku z wyczerpaniem dyskusji nad sprawozdaniem z wykonania budżetu 
Gminy za 2010 rok Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie 
zatwierdzenia sprawozdania z wykonania budżetu Gminy i sprawozdania 
finansowego za 2010 rok, który następnie poddała pod głosowanie. 
Na 15 radnych Rady Gminy, na sesji obecnych 15 wszyscy jednog łośnie głosowali za 
przyjęciem  uchwały. 
(Uchwała stanowi załącznik Nr 10 do protokołu). 
Z kolei Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie udzielenia 
Wójtowi Gminy absolutorium, który następnie poddała pod głosowanie. 
Na 15 radnych Rady Gminy, na sesji obecnych 15, wszyscy jednog łośnie  
(j. spełniony został wymóg bezwzględnej większości głosów) głosowali za podjęciem 
uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy za 2010 r.  
(Uchwała stanowi załącznik Nr 11 do protokołu). 
Przewodnicząca Rady pogratulowała Wójtowi udzielonego absolutorium, życząc 
dalszych sukcesów w pełnieniu funkcji Wójta i dalszej dobrej współpracy z Radą 
Gminy. 
- Wójt – podziękował za udzielone absolutorium. ”Myślę, że to był jeden z 
trudniejszych lat, gdzie mieliśmy większe plany, a musieliśmy przyhamować i dlatego 
dziękuję wszystkim, bo to jest nasz wspólny sukces.” Wójt podziękował wszystkim, 
którzy przyczynili się do tego sukcesu, w tym Komisji Rewizyjnej za szybkie 
sprawdzenie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy, wydaną opinię, służbom 
finansowym na czele z P.Skarbnik,  P.Sekretarz, P.Radcy Zapewni ł, że nie będzie 
szczędził sił po to żebyśmy w tych trudnych czasach mogli realizować swoje plany. 
Wyraził nadzieję, że współpraca z Radą nadal będzie układała się pomyślnie jak do 
tej pory. Przewodnicząca Rady o godz.14.50 ogłosiła przerwę. 
Po przerwie obrady o godz. 15.15  zostały wznowione i kontynuowano punkt 
„Podjęcie uchwał”. 
- uchwała w sprawie zaciągnięcia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu w 2011 r.  
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy. 
Projekt uchwały dotyczy zaciągnięcia pożyczki na „Budowę kanalizacji sanitarnej 
wraz z przykanalikami dla wsi Żabiczyn”, w tym do realizacji w roku 2011 do kwoty 
400.000 zł. Pożyczka jest zwrotna w kwartalnych ratach, z oprocentowaniem w 
wysokości 0,5 stopy redyskonta weksli w stosunku rocznym, liczonym od nie 
spłaconych kwot kapitału, lecz nie mniej niż 3%.Umorzenie pożyczki jest do 20% po 
zrealizowaniu zadania. 
- radny Kuryłowicz – jak to wygląda z podatkiem VAT ? 
- odp. Skarbnik – „od roku 2011 VAT nie jest kosztem kwalifikowanym i tylko 
wyłącznie dostajemy środki na wartość zadania netto .VAT już w tej chwili jest 
kosztem budżetu, a więc jest to kolejne obciążenie dla gminy i VAT musimy zapłacić. 
Jeśli dotyczy to zadań inwestycyjnych związanych z gospodarka wodno-ściekową to 
z uwagi na fakt, że gmina ma umowę na dzierżawę w związku z tym wystawiając 
faktury (jest to sprzedaż opodatkowana) VAT podlega zwrotowi. Gmina dostaje zwrot 
z Urzędu Skarbowego. Jeśli chodzi o zadanie inwestycyjne i jego rozliczanie to w 
danym miesiącu, w którym prowadzona jest inwestycja robimy deklarację VAT 7%  
i VAT przypisujemy do zwrotu 
W związku z wyczerpaniem dyskusji Przewodnicząca Rady zaproponowała 
przegłosować uchwałę. Radni mają projekt przed oczyma, ten sam tekst jest też na 
ekranie,   w związku z tym  zaproponowała o jego nie odczytywanie a tylko 
przegłosowanie. Na 15 radnych uchwa ła w głosowaniu została podjęta jednogłośnie 
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 i stanowi załącznik Nr 12 do protokołu. 
 
- uchwała w sprawie zmian w budżecie Gminy na 2011 rok. 
Skarbnik Gminy poinformowała, że projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie 
gminy na 2011 rok był przedstawiany na wspólnym posiedzeniu Komisji. Do tego 
projektu Wójt wnosi dodatkowo autopoprawki w wyniku których:  
- dokonuje się zwiększenia dochodów o kwotę  257.537 zł i zwiększenia wydatków o 
kwotę 25.141 zł. 
(Autopoprawka do projektu uchwa ły stanowi załącznik Nr 13 do protokołu). 
Oprócz w/w zmian zawartych w autopoprawce Wójt Gminy wnosi jeszcze 2 zmiany:  

1) przenieść środki w wysokości 5.426 zł z wydatków zaplanowanych na 
oczyszczalnię ścieków na remont chodnika przy zatoce autobusowej przy 
Szkole Podstawowej w Mieścisku; 

2) na podstawie pisma Zespołu ds. Obsługi Oświaty przenieść środki w 
wysokości 10 tys. zł w Gimnazjum z paragrafu „wydatki osobowe nie 
zaliczane do wynagrodzeń” na rzecz zakupu usług remontowych na założenie 
instalacji odgromowej na budynku Gimnazjum (starego budynku);  

Jest to przeniesienie wydatków między paragrafami. 
Przewodnicząca Rady przystąpiła do przegłosowania. Ponieważ wszyscy radni mają 
projekt uchwały po uwzględnieniu autopoprawek stąd zaproponowała nie odczytywać 
go tylko przystąpiła do przegłosowania projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie 
Gminy wraz z autopoprawkami. 
Na 15 radnych uchwała w głosowaniu została podjęta jednogłośnie i stanowi 
załącznik Nr 14 do protokołu. 
 
- uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr III/14/10 Rady Gminy Mieścisko z dnia 29 
grudnia 2010 r. w sprawie: uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Mieścisko na lata 2011-2020. 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy. Jeśli chodzi o WPF 
to jest ona ściśle związana z uchwałą w sprawie zmian w budżecie Gminy i każda 
zmiana w uchwale w sprawie zmian rodzi skutki w WPF, 
„Przedstawiono radnym informację dot. autopoprawki do projektu WPF.W tym 
projekcie zmienia się druk na którym sporządza się Wieloletnią Prognozę Finansową. 
Dotychczas EPF sporządzano w formie dostępnej w programie BESTIA jednak 
zgodnie z wytycznymi RIO w Poznaniu zmienia się ją na druk dostępny na stronie 
RIO.  
 
W nowej Prognozie nie będzie już teraz lat historycznych tj. 2008, 2009 i 2010 a 
będzie WPF od roku 2011 do 2020. W dotychczasowej Prognozie nie by ło pozycji 
dotyczącej zadłużenia liczonego wg nowych zasad, która jest w druku RIO. 
W/w zmiany, jakie otrzymaliśmy z RIO a dotyczą WPF na lata 2011-2010 będą 
uwzględnione na nowym druku, jaki RIO przedstawi ła nam do wypełnienia”. 
Przewodnicząca Rady przystąpiła do przegłosowania projektu uchwały bez 
odczytywania. Na 15 radnych uchwa ła w głosowaniu została podjęta jednogłośnie i 
stanowi załącznik Nr 15 do protokołu. 
 
- uchwała w sprawie wyrażenia zgody na nabycie w formie darowizny na cele 
publiczne nieruchomości gruntowych położonych na terenie Gminy Mieścisko, 
stanowiących własność Powiatu Wągrowieckiego, zajętych pod drogi. 
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Wymienione drogi w niniejszej uchwale to drogi pozbawione kategorii dróg 
powiatowych, którymi obecnie zarządza Gmina Mieścisko na podstawie uchwały Nr 
XXV/118/04 Rady Powiatu Wągrowieckiego z dnia 2 grudnia 2004 r. oraz na mocy 
zawartego porozumienia z dnia 10 grudnia 2004 r. pomiędzy Zarządem Powiatu 
Wągrowieckiego i Wójtem Gminy Mieścisko.  
Radca Prawny dodała, że Uchwałą Nr XXIII/196/05 Rady Gminy Mieścisko z dnia 6 
października 2005 r. wymienione w niniejszej uchwale drogi zosta ły zaliczone do 
kategorii dróg gminnych. My dzisiaj przejmujemy dzia łki stanowiące te drogi żeby 
uregulować stan prawny geodezyjnie. 
Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. Na 15 radnych 
uchwałą w głosowaniu została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik Nr 16 do 
protokołu. 
 
- uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zbycie 11 lokali mieszkalnych w budynku 
mieszkalnym Nr 27, w Mieścisku przy ul. Wągrowieckiej oraz ustanowienia 
służebności gruntowej. 
Przewodnicząca Rady poinformowała, że na wspólnym posiedzeniu Komisji radni 
otrzymali tekst w/w uchwały w innej treści, dzisiaj przed sesja otrzymali tekst 
właściwy, bardziej uszczegółowiony. Przewodnicząca Rady odczytała projekt w/w 
uchwały, poczym poprosiła o wyjaśnienie Radcę Prawnego. 
„Rada podjęła już uchwałę w 2000 r. i wtedy uchwała była na zbycie 12 lokali 
mieszkalnych w budynku nr 27 przy ul. Wągrowieckiej. Jeden z tych lokali został 
wtedy sprzedany. W międzyczasie okazało się, że ta działka nie ma dostępu do drogi 
publicznej, na którym postawiony jest budynek .Wobec powyższego należy 
ustanowić służebność. Jesteśmy 11 lat do tyłu i notariusz już takiego aktu 
notarialnego nie zrobi bez możliwości wskazania jak właściciel lokalu i 
współwłaściciel gruntu położonego pod tym budynkiem w którym znajduje się lokal 
jaki ma dostęp do drogi, jak może doprowadzić media, jak może przechodzić, 
przejeżdżać. To jest forma obciążenia nieruchomości tej głównej, dużej działki o 
powierzchni ponad hektar, która będzie obciążona służebnością właśnie na rzecz 
współwłaścicieli gruntu i właścicieli lokali znajdujących się w tym budynku przy  
ul. Wągrowieckiej. Uzupełniając nie chcieliśmy pozostawiać 2 uchwał: jednej o 
zbyciu, drugiej o wyrażeniu zgody na ustanowienie służebności. Stąd ta decyzja żeby 
to znalazło się w jednej uchwale bo później do aktu notarialnego, do przygotowania 
dokumentów jest to bardziej czytelne i prostsze w przygotowaniu”;  
Radni nie zgłosili zapytań do w/w projektu uchwały. W związku z powyższym 
Przewodnicząca Rady poddała projekt pod głosowanie. 
Na 15 radnych uchwała w głosowaniu została podjęta jednogłośnie i stanowi 
załącznik Nr 17 do protokołu. 
 
- uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr IV/23/11 Rady Gminy Mieścisko z dnia 28 
lutego 2011 r. w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie w trybie 
bezprzetargowym na okres powyżej trzech lat nieruchomości stanowiących własność 
Gminy Mieścisko. 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił Wójt Gminy. Zmiana dotyczy błędnie 
wpisanego w poprzedniej uchwale numeru dzia łki. Wpisano Mieścisko - część działki 
nr 110/2, a winno być Mieścisko- część działki  nr 110/5. 
W związku z brakiem pytań Przewodnicząca Rady poddała projekt pod głosowanie. 
Na 15 radnych uchwała w głosowaniu została podjęta jednogłośnie i stanowi 
załącznik Nr 18  do protokołu. 
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Adn. 12 – odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych 
 
Odpowiedzi  udzielił Wójt Gminy – P.Andrzej Banaszyński. 
 
- radnemu Górskiemu – „częściowo odpowiedziałem (napisać to co 
wcześniej)odnośnie gazyfikacji. Z tą lampą myślę, albo my albo oni założą”; 
- radnemu Wojtyszynowi – „ogłosiliśmy nabór na stomatologa. Zgłosiła się 1 pani i na 
razie rozmawiamy odnośnie podpisania umowy na dzierżawę. Pani dostała wszystkie 
warunki. Niech chociaż przystąpi do negocjacji. Jesteśmy otwarci. Ja nadal szukam. 
Jest gabinet stomatologiczny w Szkole i nie można powiedzieć, że gmina jest 
pozbawiona całkowicie opieki. Sądzę, że byli pacjenci przenieśli się do gabinetu 
P.doktor w Wągrowcu”; 
- radnemu Kuryłowiczowi w sprawie wiatraków – każdy może zwrócić się o warunki 
zabudowy. W momencie kiedy Wójta takie warunki wyda to wtedy można rozmawiać. 
Do Urzędy Gminy wpłynęły 2 wnioski o wydanie warunków zabudowy:3 na K łodzinie i 
3 na Gorzewie. Napisaliśmy, że trzeba przedstawić wszystkie dokumenty. Nie ma 
jakiś generalnych przepisów mówiących, że od 10 wiatraków w zwyż trzeba zmienić 
plan. Każdy z Wójtów, Burmistrzów jeśli ma 60 wiatraków to zmieni plan, a jeżeli 2,3 
to może być wydana decyzja. Narazie te warunki są. Ja kiedyś na spotkaniu z 
sołtysami powiedziałem, że nie dam żadnego pracownika w zakresie pomocy w 
spisaniu umów.. Każdy rolnik musi sam podpisywać umowę, czytać ją, sprawdzać, 
pójść do prawnika. Ja nie będę żadnej takiej umowy opiniował”; 
- radnemu Rodzewiczowi – w sprawie drogi – to jest zgłoszone do Zarządu Dróg 
Wojewódzkich. Na nakładki, łatanie dziur trzeba pomierzyć i zrobić przetarg. A jak 
robi przetarg to na jakiś okręg działania”; 
- jeśli chodzi o drogi gminne –„wiadomo jakie są środki w budżecie i wiele nie można 
sobie obiecać. Po przeglądach wiosennych: równiarka posz ła w ruch, potem 
będziemy przeglądali te newralgiczne punkty „topieliska” i te będą robione w 
pierwszej kolejności a potem będzie robiona reszta. Oczywiście dziury na ulicach 
będziemy starali się w ten sam sposób usprawniać”; 
- słup – „zostanie zgłoszony do Energetyki”; 
- śmieci – „w Gnieźnie, w Wągrowcu sprawdziła to straż miejska i wyegzekwowała. 
My dostajemy wykazy kto zawarł umowę, ale nie kto zrezygnował. W myśl przepisów 
obowiązek spisania umowy na wywóz spoczywa na właścicielu posesji. Tylko musi 
być jeszcze ktoś kto to sprawdzi i wyegzekwuje. Jeśli w tym roku zostanie uchwalona 
ustawa śmieciowa, gdzie gmina będzie właścicielem śmieci to my wiemy co zrobić”; 
- rów –„jełki wody trochę opadną, to postaramy się zrobić”; 
- radny Rodzewicz – zwrócił uwagę, że z dnia na dzień coraz to bardziej podmywa i 
jest problem”; 
- radnemu Rodzewiczowi odnośnie braku odpowiedzi na pismo P.stomatolog – 
„stomatolog był na ryczałcie i ja mam informacje, że stomatolog ze wszystkim 
rozliczył się”; 
- odnośnie stawu – „nie chciałbym grodzić, a mamy jak idą z dziećmi to muszą je 
pilnować”; 
- jeśli chodzi o tłuczeń, naprawę dróg – „to na bieżąco będziemy wozić. Najpierw 
musi przejechać równiarka i musimy to ocenić. Nie mamy pieniędzy za dużo i nie 
mogę tak sobie  wozić. Proszę poczekać, aż pogoda nam pozwoli”; 
- radnemu Klingerowi – na ul. Strzeleckiej muszą to uporządkować”; 
- przy  Przedszkolu – „przywieziemy kruszywo”; 
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- rejon ul. Św. Wojciecha – „na swoją działkę każdy sobie nawozi wyżej i z jego 
działki woda płynie niżej i zalewa drugiego sąsiada. W pierwszej kolejności z tych 
pieniędzy, które mamy w budżecie będziemy starali się w tym roku odwadniać tamte 
rzeczy”; Chociaż nagle po 3 miesiącach od zakupu działki jest problem”; 
- „drogę przy rowie musimy zobaczyć. Albo jest warga, albo było za mało nasypane, 
bo srogi staramy się robić wyżej. Podsumowując będziemy starli się te drogi 
racjonalnie, w miarę możliwości przygotować, ponieważ ta zima spowodowała duże 
straty”; 
 
Adn.   -  Wolne głosy i wnioski 
  
- P.Wieczorek Czesława – Dyrektor Gminnej Biblioteki Publicznej w Mieścisku 
zaprosiła na spotkanie z artystą-malarzem, który maluje ustami. Jest to wernisaż. 
Spotkanie odbędzie się w czwartek o godz.17.00.Wystawa potrwa do 20 kwietnia br. 
W miedzy czasie będą warsztaty z młodzieżą. 
Ponadto P.Dyrektor poinformowała, że w niedzielę palmową Gminna Biblioteka 
planuje zorganizować musical z udziałem artystów z Krakowa. Bilet wstępu 27 zł. 
Warunkiem odbycia musicalu jest odpowiednia ilość sprzedanych biletów. 
- P.Józef Juszkiewicz – Przewodniczący Wojewódzkiego Związku Rolników 
Indywidualnych „Samoobrona”: 
1) korzystając z obecności radnych i sołtysów poinformował, że 21 marca br. przed 
Urzędem Wojewódzkim w Poznaniu odbył się protest przeciwko polityce tego rządu, 
a zwłaszcza bezczynności Ministra Rolnictwa. Efektem tego był wystosowany list, 
petycja za pośrednictwem Wojewody Wielkopolskiego do Premiera Donalda Tuska. 
Treść pisma została przekazana  Wójtowi i Przewodniczącej Rady Gminy z prośbą o 
jego upublicznienie. Pismo porusza interesy rolników i konsumentów z pominięciem 
polityki; 
2) w związku ze zbliżającymi się wyborami do Izby Rolniczej zwrócił się do sołtysów 
o pomoc w sprawie organizacji spotkań z kandydatami z naszej gminy do Powiatowej 
Izby Rolniczej; 
- P.Jan Szcześniak – mieszkaniec Mieściska – podniósł problem ulicy Łąkowej. 
Problem ten nurtuje nie po raz pierwszy. Ta ulica jest z roku na rok w gorszym stanie. 
Po tej drodze asfaltowej jeżdżą z gospodarstwa rolnego (były PGR) ciężkim 
sprzętem rolniczym. Zabronić nikomu nie można tam jeździć. Asfalt kruszy się. Jeśli 
nie zostanie ujęta w budżecie naprawa tej drogi to naprawdę będzie z nią bardzo źle. 
P.Szcześniak prosił o ujecie w planie naprawy tej drogi. 
- P.Bogdan Fleming – pogratulował Wójtowi udzielonego absolutorium. Wskazał, że 
problemy w budżecie państwa będą rzutować na budżety gmin. Drogi to jest problem 
w skali kraju. Zima zrobiła swoje. Ja też patrzę z przerażeniem na drogę przez 
Mieścisko, która była niedawno robiona. Ona też nie wytrzymuje obciążenia. 
Będąc przy głosie P.Fleming prosił o przyjście na wybory do Izby Rolniczej w 
niedzielę 3 kwietnia br. w godzinach od 8 do 18.00.Będzie 1 lokal w Mieścisku. Jest 3 
kandydatów, a 2 mandaty. Prosi ł rolników aby tego nie zaprzepaścić. Rolnicy muszą 
mieć świadomość, że to jest ich samorząd. „O tym co jest na gminie ze śmieciami to 
aż wstyd mówić. Z przerażeniem patrzę na to co robią mieszkańcy. Rowy będziemy 
sprzątać. Odnośnie postoju samochodów na ulicy Kościelnej są pewne przepisy. 
Jeśli ktoś ustawia w granicy szczytu to jest arogancja przepisów Kodeksu 
drogowego”; 
- radny Rodzewicz: „przy okazji jak będą malowane znaki przejścia dla pieszych jeśli 
bywałaby taka możliwość załatwienia przesunięcia przejścia dla pieszych koło 
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Państwa Majewskich o jakieś 10 m. Tam wydłuży się przejście na ulicy o jakiś metr. 
Natomiast spowoduje, że do P.Mączyńskiego jak będzie widać ten zakręt jak jadą 
samochody widoczność poprawi się. Starsze osoby boja się tam przechodzić. 
- Wójt – „obawiam się, że to jest niemożliwe, że przejścia dla pieszych mogą być w 
określonej odległości od skrzyżowania. Lepsze byłyby albo szykana albo światła koło 
„Bratanków”.”; 
- radny Rodzewicz: 
1) zaproponował , ewentualnie do przedyskutowania na komisjach żeby dla nowo 
rozpoczynających działalność w I roku zwolnić na rok z podatku, w II roku – 50% i w 
III roku – 25%.Ale przynajmniej ten I rok na rozruch jako gmina nie brać podatku. 
2) „byłem ostatnio w Zbietce. Tam przy tych 2 przystankach jest różnica poziomu 
między asfaltem a brzegiem zatoki prawie 40 cm. Tam jak stanie woda to jest 
problem żeby wsiąść i wysiąść z autobusu. 
3) na ostatniej  Komisji była sprawa zmiany umowy w Aquanecie. Prosi łbym aby na 
następnych Komisjach o tych zmianach podyskutować. Ostatnio na to nie było czasu. 
- radny Kuryłowicz – droga z Nieświastowic do Jaroszewa – tam był położony asfalt, 
a na pozostałe odcinki trzebaby równiarke żeby wyrównać i wyprofilować. Teraz 
podobno z lasu wywozili drzewo ciężkim sprzętem na ten asfalt i on został połamany, 
pozrywany. Chodzi żeby to nie było na rolników.. Na drodze na Jaroszewo też tym 
ciężkim sprzętem wjeżdżali; 
- P. Bogdan Fleming: 
1) „państwo wspominaliście o wiatrakach – ja proszę rolników żeby nie robili sobie 
problemów. Chodzi o wasze bezpieczeństwo. Państwo jeśli podpiszecie umowę nie 
przeczytając,  bez prawnika będzie będziecie mieli problemy. Firma, która chce 
stawiać wiatraki ma takich prawników, że ci rolnicy którzy nie są zorientowani nie 
dadzą sobie z tym problemem rady. Izba Rolnicza posiada umowę niemiecką, jak 
Niemcy podpisują, jakie to są korzyści. Jeśli ktoś już godzi się na wiatraki i ma to być 
postawione na jego gruncie to ten wiatrak musi przynieść jakąś korzyść. W innych 
miejscach jeszcze rolnicy walczą o dostęp do pieniędzy z ENERGII, która będzie z 
tego wiatraka. Z drugiej strony umowa musi być tak skonstruowana żeby było 
wiadomo co będzie po eksploatacji, w przypadku zerwania umowy. Jeszcze raz 
zaapelował, że Izba służy w tej kwestii pomocą rolnikom. 
3) zwrócił uwagę na bezpieczeństwo na drogach: 
a) 3 dni temu nie  działały światła koło Szkoły tylko były pulsujące. Było kilku 
kierowców, którzy przejechali przez pasy, a dzieci sta ły przy przejściu i to jest 
tragiczne. Pozwalają sobie na przejazd widząc, że jest pas i dzie4ci stoją przy 
przejściu; 
b) dla rolników – „mamy coraz większy sprzęt, coraz szybszy. Zatrzymuje Policja na 
radar samochody, ale te traktory też za chwilę będą zatrzymywane. W Mieścisku 
obowiązuje 40 km/h. Na trasie z Gniezna przejeżdżają ze zbożem nowe traktory ze 
starymi przyczepami. Przyczepy jadą szybko za traktorem. Ja jako rolnik w obawie 
nie wyprzedzam traktora jak jadą tak przyczepy bo wiem czym to grozi. A niech 
będzie wycharczenie przyczepy to tragedii w Mieścisku na rynku nie brakuje. Nie 
wiem, czy te przyczepy mają do końca takie hamulce, że jak wyłączą to mu 
przyczepę zablokuje. To jest też ostrzeżenie dla rolników. 
- radny Rojewski – w Żabiczynie droga gminna tj. od asfaltu w kierunku kościoła, 
cmentarza .Ona jest bardzo dziurawa. Dziury są tak głębokie, że aż trudno ominąć. 
Do zapytań ustosunkował się Wójt Gminy: 
- radnemu Rojewskiemu – „dopiero równiarka zaczęła jeździc.Musimy to podrównać, 
to musi obeschnąć i potem dosypać; 
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- „szkoda, że tak późno mam informacje, że wozili to drzewo ciężkim sprzętem i 
popsuli drogę”; 
- zatoki w Zbietce – „jest to zgłoszone i będzie robione dopiero jak droga będzie 
robiona. Może doraźnie podsypią trochę asfaltu w to zaniżenie”; 
- w sprawie preferencji dla rozpoczynających działalność – „jest to do rozważenia”; 
- sprawa Aquanetu – „myśmy mówili. Jutro podpisujemy umowę, jest notariusz itd. 
Umowę radni mieli i mogli się z nią zapoznać. Te wersje, która państwo otrzymaliście 
to jeszcze w niektórych punktach została zmieniona jeśli chodzi o nazewnictwo. Jeśli 
państwo macie uwagi do tej umowy to ja jestem do ich przyjęcia, ale nie możemy 
czekać tak długo. 
- radny Rodzewicz – tam moim zdaniem są 3 kontrowersyjne zapisy: 
1) jeżeli spółka ma udział większościowy 51% to powinna pokrywać w tym udziale 
też straty, a oni w umowie napisali, że gmina pokrywa 85%, a spółka 20% w razie 
strat spółki; 
- Wójt – „nie w razie strat. W razie zmniejszenia zużycia ilości wody”; 
- radny Rodzewicz – „z poprzedniej wersji umowy jest wyrzucona op łata 
abonamentowa za hydranty i nie ma daty i określenia abonamentu za liczniki wody i 
ścieków. Ale to, że nie ma to wcale nie oznacza, że tego nie będzie ponieważ jeśli 
spółka akcyjna Aquanet ma udziałowców to oni mogą zaskarżyć, że umowa 
podpisana jest na szkodę spółki. 
- Wójt – „w Poznaniu jest spółka akcyjna. Oni tam mają udział, a my jesteśmy spółka 
operatorska i to jest zupełnie coś innego. Majątek jest naszą własnością, my robimy 
inwestycje żeby były mniejsze koszty. Jest to spółka operatorska. 
Na tym Wójt wyczerpał swoje odpowiedzi. 
Przewodnicząca Rady w ostatnim punkcie porządku sesji przypomniała radnym  
o obowiązku złożenia oświadczeń majątkowych za rok 2010 w terminie do dnia  
30 kwietnia br. 
W związku z wyczerpaniem punktów porządku sesji Przewodnicząca Rady zamknęła 
obrady V sesji Rady Gminy Mieścisko. 
 
 
   
  Protokółowała:    Przewodniczyła sesji: 
 
 Inspektor ds. obsługi organów   Przewodnicząca Rady 
 Gminy 
  /Wiesława Kujawa/     /Elżbieta Kapczyńska/ 
  
 
 

 


